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Zápisnica z 9. zasadnutia výboru Snemu SAV, ktoré sa uskutočnilo dňa 2. decembra 2021  

od 9:00 hod. videokonferenčne 

 

Prítomní:  D. Antolová, J. Gálik, K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc, A. Kalistová, Ľ. Kľučár, 

K. Nemoga, R. Passia  

 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Kontrola správnosti zápisníc 
4. Informácie zo zasadania P SAV 
5. Príprava zasadania Snemu SAV 
6. Rôzne 
7. Záver 

 

K bodu 1 

Zasadnutie o 9:00 hod. otvorila a ďalej viedla predsedníčka snemu Katarína Gmucová. 

K bodu 2 

Program zasadnutia bol schválený jednomyseľne bez pripomienok. Za zapisovateľa bol určený R. 

Passia, overením zápisnice bola poverená V. Hvozdíková. 

K bodu 3 

K zápisnici z predchádzajúceho zasadnutia výboru neboli žiadne pripomienky. 

K bodu 4 

O priebehu a hlavných bodoch 5. zasadnutia Predsedníctva Slovenskej akadémie vied, ktoré sa 

uskutočnilo 11. novembra 2021, informoval Radoslav Passia. 

Zasadnutie viedol predseda akadémie P. Šajgalík. V úvode informoval o svojej pracovnej ceste na 

svetovú výstavu EXPO v Dubaji v Spojených arabských emirátoch, na ktorej sa zúčastnil aj štátny 

tajomník MŠVVŠ SR Ľ. Paulis. Kladne hodnotil tematický týždeň v pavilóne Space Lab Slovakia. Tomáš 

Hromádka sa zúčastnil na Okrúhlom stole o bezpečnosti vo výskume v Českej republike. Diskusia sa 

viedla o význame vedy a technológií a ich vplyve na pozíciu krajín v medzinárodnom kontexte, ako aj o  

vplyve Číny na európske (aj slovenské) akademické prostredie. Stretnutia sa zúčastnili akademici 

a zástupcovia decíznej sféry z viacerých krajín. Ľ. Lacinová informovala o svojej účasti na odovzdávaní 

ceny Česká hlavička – ide o vedeckú súťaž pre stredoškolákov na dobrej úrovni, pričom je snaha 

preniesť túto súťaž na Slovensko. Hoci sa to zatiaľ nepodarilo realizovať, existuje návrh prepojiť túto 

súťaž s projektom Amavet. P. Šajgalík v tejto súvislosti navrhol založenie ceny SAV pre stredoškolákov. 

P. Šajgalík informoval aj o telefonickom rozhovore s predsedníčkou AV ČR, ktorého výsledkom je 

odklad spoločných akcií z pandemických dôvodov: ide o stretnutie s AV ČR aj stretnutie vo formáte V4 

v Budapešti. 

P SAV prehodnotilo reštrukturalizáciu CSČ SAV a téme sa bude venovať opäť v marci 2022. 
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M. Radvanský predložil rámcový návrh stratégie a akčného plánu rozvoja SAV. P. Samuely v súvislosti 

s týmto materiálom uviedol, že treba vymedziť kľúčové oblasti akčného plánu, no bez zväzujúceho, 

veľmi konkrétneho časového vymedzenia. Podľa P. Šajgalíka je zadaním dokumentu ukázať „hodnotu 

za peniaze“, má jasne definovať základné smerovanie a potenciál SAV – cieľom je poskytnúť podklady 

na rokovanie s vládnymi úradníkmi o možnostiach čerpania eurofondov inštitúciami sídliacimi na území 

BSK. 

P SAV schválilo uvoľnenie financií na projekt Ústavu informatiky SAV Extrapolácia pre stredoškolákov, 

tento rok išlo o súťaž v programovaní. Schválilo aj vrátenie nevyužitých prostriedkov z rozpočtu 

Otvorenej akadémie do rozpočtu Úradu SAV. 

J. Koppel predložil na schválenie požiadavky organizácií SAV na úpravu rozpočtu v roku 2021 a návrh 

čerpania Fondu P SAV - KTG 610. Schválený bol variant, v ktorom sa rozpisuje vypočítaný objem 

prostriedkov KTG 610 na odmeny z F PSAV pre zamestnancov a pre organizácie SAV. 

P SAV vzalo na vedomie prehľad nečerpaných zdrojov (BV+KV) rozpočtu kapitoly SAV k 5. 11. 2021. 

Návrh na úpravu (zvýšenie) cien ubytovania v KC Smolenice a KC Academia Stará Lesná predložil P. 

Siman, pričom argumentoval aktuálnou stratovosťou niektorých služieb. Návrh bol po diskusii 

schválený. Odzneli najmä názory požadujúce zachovať dostupnosť služieb pre rekreantov z radov 

zamestnancov SAV a ich rodinných príslušníkov. 

Informáciu o príprave procesu transformácie organizácií SAV na v. v. i. podal J. Koppel. K bodu bol 

prizvaný L. Lapšanský (ÚŠaP SAV). Návrh dodatkov vnútorných predpisov SAV v súvislosti s 

transformáciou organizácií SAV na v. v. i. schválilo P SAV s pripomienkami. 

J. Koppel predložil návrh zmluvy o výpožičke hnuteľného a nehnuteľného majetku štátu podľa § 21ab 

ods. 1 a 2 zákona o SAV. Návrh zmlúv o výpožičke hnuteľného a nehnuteľného majetku štátu podľa § 

21ab ods. 1 a 2 zákona o SAV sa bude schvaľovať per rollam. 

Bez pripomienok bola schválená Zakladacia listina CSČ SAV, v. v. i.  

P SAV schválilo aj návrh Z. Panczovej na financovanie projektu odporučeného na financovanie v rámci 

výzvy JTC 2021 programu ERA-NET FLAG ERA III a návrh na schválenie financovania projektu výzvy JTC 

2021 programu ERA-NET EURONANOMED III. Schválený bol tiež návrh T. Hromádku týkajúci sa 

pravidiel schvaľovania výskumných projektov medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce 

financovaných zo zdrojov SAV. 

Schválené boli aj zahraničné služobné cesty K. Marholda na BiodivERsA v Belgicku a zasadnutie EASAC 

vo Francúzsku. 

Tomáš Michálek z Odboru vedy a výskumu Ú SAV prezentoval svoju plánovanú služobnú cestu do 

Florencie. Participuje na organizácii 3. časti Konferencie o budúcnosti Európy, ktorá sa bude konať v 

dňoch 9. – 12. 12. 2021 v rámci panelu č. 2 (European democracy/values, rights, rule of law, security). 

Konferenciu organizuje skupina partnerov v rámci siete Europe’s People‘s Forum, ktorého súčasťou je 

aj Inštitút strategických analýz OVV SAV. 

P SAV schválilo návrh na vymenovanie zastupujúceho riaditeľa Ústavu geotechniky SAV, v. v. i. 

v Košiciach, Ing. Slavomíra Hredzáka, PhD. od 1. 1. 2022. Ide o súčasného riaditeľa, pričom v novom 

roku bude vypísané výberové konanie podľa pravidiel platných pre v. v. i. P SAV schválilo aj návrh na 

vymenovanie zastupujúceho riaditeľa CEMEA, Centra pre využitie pokročilých materiálov SAV, v. v. i., 

doc. Ing. Miroslava Hnatka, PhD. 
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P SAV schválilo návrh M. Morovicsa na zloženie Komisie SAV pre spoluprácu s vedeckými 

spoločnosťami na funkčné obdobie 2021 – 2025. 

P. Samuely predložil návrh hodnotiteľov pre hodnotenie vedeckých organizácií SAV za obdobie 2016 – 

2021. Metapanel hodnotiteľov bude doplnený o Dr. Gemmu Modinos – expertku pre mladých vedcov 

a Dr. Špelu Stres – expertku pre translačný výskum. 

I. Budinská predložila Usmernenie k evidencii publikačnej činnosti organizácií SAV, na zasadnutí ho 

prezentovala A. Doktorová z Ústrednej knižnice SAV: Centrálny register evidencie publikačnej činnosti 

v SR sa buduje na základe zákona 131/2002 Z. z. o vysokých školách, teda nateraz môžu do neho 

prispievať iba VŠ. SAV nie je oprávnená prispievať do CREPČ, keďže sa nepodarilo zmeniť legislatívne 

prostredie. Nová vyhláška 397/2020 Z. z. o CREPČ a CREUČ je už rok platná a účinná, ale bude sa podľa 

nej postupovať až od roku 2022, pričom mnohé podrobnosti nepoznáme, lebo budú zakomponované 

až v právne záväzných metodických pokynoch, ktoré pripravuje Odbor hodnotenia vedy CVTI SR. 

V bode Iné informovala zástupkyňa P SAV Ľ. Lacinová o práci v Slovenskej komisii pre UNESCO. R. Karul 

informoval o materiáli, ktorý predložil G. Bianchi k plánu rovnosti príležitostí. Možná implementácia 

a jej hĺbka sa budú ďalej konzultovať medzi príslušnými členmi P SAV. M. Radvanský informoval o 

webinári o transfere technológií s taiwanským technologickým inštitútom, ktorý sa má uskutočniť na 

prelome novembra a decembra 2021. Gescia nad podujatím bola pridelená F. Simančíkovi. K. Marhold 

informoval o realizácii akčného plánu pre Otvorenú vedu. Spomenul, že na ministerstve začína 

pracovať pracovná skupina pre schému publish and read a na CVTI bude zorganizované stretnutie s 

vydavateľstvom Springer, ktoré má najväčšie portfólio open access časopisov. 

K bodu 5 

V rámci prípravy zasadnutia snemu sa výbor venoval sumarizácii a spracovaniu pripomienok 

k predloženým materiálom, ktoré výboru zaslali členovia snemu. 

K návrhu Zásad návrhu a rozdelenia rozpočtu SAV na rok 2022 prišli len technické pripomienky. Po 

prerokovaní pripomienok k návrhu Zásad ročného hodnotenia organizácií SAV pre výkonové 

financovanie dospel výbor snemu k spoločnému stanovisku, že podporuje postupné medziročné 

znižovanie váhy akreditácie vo výkonom financovaní. Široko sa diskutovalo, akým spôsobom viesť 

rokovanie v tomto bode, či túto otázku prediskutovať na sneme a či požiadať P SAV o analýzu 

finančných dopadov zmeny jednotlivých parametrov, či sa má viesť diskusia o princípoch, alebo 

materiál prerokovať aspoň na úrovni technických pripomienok. Každý z prekladateľov zásadných 

pripomienok by mal na sneme dostať priestor ich zdôvodniť. Z diskusie vyplynula potreba požiadať 

predsedníctvo o anonymizovanú analýzu finančných dopadov. Pri prerokovaní pripomienok k 

Volebnému poriadku snemu sa diskutovala otázka záväznej požiadavky na vedecký stupeň I. pre 

kandidáta na predsedu SAV a spresňoval sa postup pri rovnosti hlasov kandidátov vo voľbách do výboru 

snemu. 

K. Gmucová oznámila, že členka snemu za ÚŠaP SAV L. Berdisová sa vzdáva členstva v Sneme SAV. 

Dôvodom je jej menovanie do Súdnej rady SR.  

Členovia podali správy zo zasadnutí jednotlivých komisií SAV, v ktorých zastupujú snem: akreditačná 

komisia, komisia pre stratégiu rozvoja SAV, komisia pre médiá, komunikáciu a program Otvorená 

akadémia, komisia MVTS, komisia pre zahraničné styky, komisia pre rovnosť príležitostí. 

K bodu 6 

Zasadnutie výboru snemu ukončila jeho predsedníčka K. Gmucová o 12:01 hod.  
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Zapísal: Radoslav Passia                                                    

Overila: Veronika Hvozdíková         

 

V Bratislave 10. 12. 2021                                                        RNDr. Katarína Gmucová, CSc. 

                                                                                                         predsedníčka Snemu SAV 


